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JELENTÉS 
A KÖZGY ŰLÉS RÉSZÉRE 

A MAGYAR ORSZÁGOS KORCSOLYÁZÓ SZÖVETSÉG 
2014-2015. ÉVI SZEZON TEVÉKENYSÉGÉRŐL 

 
 

(Közhasznúsági jelentés 
a Szövetség Elnökségének tevékenységéről szóló éves szakmai beszámoló 

és a következő évi szakmai terv) 
 
 
 
Tisztelt Közgyűlés! 
 
Az elnöki Jelentés célja, hogy Szövetségünk tagjai áttekinthető képet kapjanak a MOKSZ 
2014-2015. évi tevékenységéről. Az áttekintés és a beszámoló tartalmazza a Szövetségünkben 
elért legfontosabb eredményeket, a szakmai munkát, továbbá ismerteti Szövetségünk 
szervezésével, szervezeti rendjével és az abban bekövetkezett változásokkal összefüggő 
tényeket. 
 
Jelen beszámoló arról is ad egy rövid kitekintést, hogy milyen főbb tevékenységeket kell 
Szövetségünknek, illetve a Szövetség Elnökségének elvégezni a 2015-2016. évadban. 
 
 
 

I. 
 

Általános szövetségi tevékenység 
 

Szövetségünk a 16 kiemelt sportág fejlesztését (KSF) célzó, EMMI-MOB-MOKSZ 
háromoldalú megállapodás keretében 198M Ft támogatásban részesült 2014. év II. félévére 
vonatkozóan. 
 
A szerződésben foglalt 7 projekt a versenysportra, ezen belül az olimpiai és válogatott keretek 
felkészülésére és versenyeztetésre, illetve az utánpótlás fejlesztésre, a korcsolyázó sportágak 
sikeres jövőjét megalapozó tömegbázis teremtésre, a vidéki korcsolyaközpontok beindítására, 
edzőképzésre és a Szövetség működésére koncentrált és fordítódott. 
 
Az elmúlt szezonban a MOKSZ a kiemelt sportágaknak nyújtott EMMI sportágfejlesztési 
támogatás kapcsán újabb szervezeti átalakításra, korrigálásra volt szükség a megnövekedett 
pénzügyi munka és adminisztráció kezeléséhez, nyomon követéséhez, valamint az átlátható és 
tervszerű működéshez. A projektek pénzügyi feldolgozása, ellenőrzési folyamata, a pénzügyi 
és számviteli feladatok teljeskörű ellátására új összetételű gazdálkodási csoport kezdte meg 
működését.  
Az elnökség döntése alapján az operatív irányítás is átalakult, februártól két ügyvezető 
koordinálja a Szövetség tevékenységét, egyikük az általános ügyekért felelős, míg a másik 
ügyvezető tevékenysége a nemzetközi ügyekre fókuszál, ezzel koncentráltabb figyelmet 
fordítva sportdiplomáciai kapcsolatainkra és nemzetközi tevékenységünkre. 
Szövetségünk munkáját az elmúlt év végétől marketing és PR kommunikációs munkatársak is 
segítik, érezhető változást hozva Szövetségünk online, írott és televíziós megjelenéseinek 
területére. 
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II. 
2014/15. évi szezon értékelése 

 
 
A sportágfejlesztési stratégia eredményeire alapozva minden területen megkezdődött a 
következő négy éves olimpiai ciklusra történő felkészülés. 
 
A rövidpályás gyorskorcsolya 2014-2015. évi szezonjának eredményei tükrözik mindazokat 
az innovatív megoldásokat, melyeket sportszakembereink a felkészülésben történő változások 
során kezdtek el alkalmazni. A sportág rendkívül sikeres szezont zárt, világkupa távgyőzelem, 
dobogós helyezések, junior világbajnoki helyezések, világbajnoki érem is szerepel az elmúlt 
szezon során elért eredmények között. Liu Shaolin Sándor nyert ezüstérmet 500 méteren a 
rövidpályás gyorskorcsolyázók Moszkvában zajló világbajnokságán, a 19 éves versenyző 
ezzel sporttörténelmet írt, magyar rövidpályás gyorskorcsolyázónak ugyanis még soha nem 
sikerült érmet nyernie felnőtt világbajnokságon. 
Gyorskorcsolya sportágban folytattuk a kiemelkedő versenyzők felkészítését és 
versenyeztetését.  
A pontozásos ágazatban a szezonban elért eredmények bíztatóak, egyre több versenyző éri el 
az ISU Bajnokságokon (Európa-bajnokság, Junior Világbajnokság, Világbajnokság) való 
részvétel jogát, teljesítve az eseményeken való részvételhez szükséges minimum technikai 
pontszámokat. 
 
Az elmúlt szezonhoz hasonlóan továbbra is szorgalmazzuk a régiós együttműködést, melynek 
keretében 2014 decemberében házigazdái lehettünk a sikeresen lebonyolított Visegrádi 
Négyek közös Nemzeti Bajnokságának műkorcsolya és jégtánc sportágakban. 
 
Szövetségünk égisze alatt folytatódik az utánpótlás fejlesztés, melynek szükségessége 
megkérdőjelezhetetlen, egyben az egyik alappillére az állam által támogatott stratégiai 
fejlesztési programunknak. Az eddigi központosított rendszer helyett, vidéki központok 
kialakításával szeretnénk sportágaink jelenlétét erősíteni. 
 
A MOKSZ leigazolt, aktív versenyzőinek száma a szezon végén: 
 

Short Track 107 
Gyorskorcsolya 16 
Műkorcsolya 124 
Jégtánc 39 
Szinkronkorcsolya 159 

MOKSZ  445 
  
 
A 2014-2015. évi szezon versenyei lezárultak. 
 
Az elmúlt évekhez hasonlóan az Európa-bajnokságon és Világbajnokságon pontot szerző 
versenyzők, illetve edzők a MOB támogatásával az idei évben is részesültek az 
eredményességi alapon nyújtott Gerevich ösztöndíjban, míg kiemelkedő edzőink 2015 
februárjától újra bekerültek és szerepelnek a Kiemelt Edző Programban. 
A fentieken kívül az ISU fejlesztési program keretén belül is sikerült versenyzőinknek, 
programjainknak ISU támogatáson keresztül további forrásokhoz, illetve szakmai 
lehetőségekhez jutni. 
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A sportágakban elért eredményekről és a további szakmai programokról a pontozásos és a 
gyorskorcsolya ágazati vezetők részletes kiegészítést nyújtanak, kitérve sportáganként az 
utánpótlás, junior és felnőtt eredményekre, valamint versenyzőink nemzetközi mezőnyhöz 
viszonyított helyzetére. 
 
Doppingvétség ebben a szezonban sem volt Szövetségünk egyetlen sportágában sem. 
A kialakított közvetlen kapcsolat keretorvosainkkal továbbra is jól működik, doppingellenes 
feladatainkat megfelelően végeztük, a szükséges tájékoztatást megadtuk a versenyzők és 
edzők felé a Magyar Antidopping Csoport irányításával, valamint honlapunkon is elérhetővé 
tettük a legfrissebb információkat. 
 
Kitűzött feladatainkat és céljainkat túlnyomórészt teljesítettük, ígéretes útra léptünk. 
Sportágfejlesztési projektjeink elindultak, Szövetségünk a 2015-ös évre is aláírta az EMMI-
MOB-MOKSZ felek között történő, kiemelt sportágfejlesztés tárgyú, KSFIV szerződést.  
Sportágaink tevékenysége, szakmai programjaink a MOB és az EMMI felügyelete alatt, a 
tervek szerint továbbra is folyamatosan megvalósítás alatt vannak. 
 
 
 

III. 
 

Céljaink a 2015/16. évi szezonra 
 
Elsődleges célunk a legoptimálisabb felkészülési programok összeállítása a pjongcsangi 
olimpiára, kvalifikáció elérése a pontozásos ágazatban is, a gyorsasági szakág esetében pedig 
az ismételt pontszerzésen túl, célkitűzésünk dobogós helyezés a rövidpályás 
gyorskorcsolyában. Kiemelt sportágként továbbra is elsődleges céljaink között szerepel az 
EMMI támogatás legmegfelelőbb felhasználása, szem előtt tartva a fiatal 
nemzedéksportolásra történő ösztönzését, széles tömegbázis megteremtését. Feladatunk a 
jövőben is valamennyi sportágunkban a tehetségek kiválogatása, gondozása, megfelelően 
strukturált ösztönző rendszerek kialakítása. Szakember képzés területén is jelentős munka áll 
előttünk, fontosnak tartjuk újabb nemzetközi szaktekintélyek bevonását, akár regionális 
központok létrehozásával, kihasználva a nemzetközi és hazai kapcsolatokat, illetve 
kooperálva megfelelő szervezetekkel. 
 
 
A 2015/16. évi szezonban folytatni kívánjuk a műkorcsolya és jégtánc tekintetében a 
Visegrádi Országok Összevont Nemzeti Bajnokságot, ahol a lengyel, cseh, szlovák és magyar 
versenyzők, szenior és junior korosztályokban mérik ismét összetudásukat, illetve tervezzük 
kiterjeszteni a szinkronkorcsolya és rövidpályás gyorskorcsolya sportágakra is. 
 
Természetesen idén is biztosítjuk a hazai körülmények közti nemzetközi megmérettetési 
lehetőségeket sportolóink számára, így idén is megrendezzük a már hagyományossá vált 
nemzetközi versenyeinket, Tisza Kupa, Pannónia Open, Sportország Trophy, Mikulás Kupa, 
illetve újabb hazai eseményeinket, melyek bekerültek immár ISU naptáros eseményként – 
MOKSZ támogatással - a versenynaptárba: Avas Kupa, Jégvirág Kupa, Budapest Kupa. 
 
A MOKSZ 2016. évre a Nemzetközi Korcsolyázó Szövetség értesítése alapján előzetesen 
elnyert két világeseményt, a Junior Műkorcsolya és Jégtánc Világbajnokságot debreceni 
rendezéssel márciusban, illetve a Budapestre tervezett Szinkronkorcsolyázó Világbajnokságot 
áprilisban.  
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Ezúton szeretném megköszönni az egyesületek, versenyzők és edzők munkáját, a szülők 
támogatását, az elnökségi tagok, bírók, szakvezetők és a szakmai apparátus elkötelezett 
munkáját és egyben szeretném kérni hasonló, odaadó hozzáállásukat az elkövetkezendő 
szezonban is. 
 

 
 
Budapest, 2015. április 25.       

Kósa Lajos  
    elnök 

 


